
HVALSØ SKOLE – SKOLEBESTYRELSEN 2025 

 

 

Skolebestyrelsesmøde  
Mandag den 31. marts 2025 
17:00-19:30  
 
Mødet afholdes i det lille bibliotek   
 
Forældrevalgte:  
Klaus Konradi  
Stefan Jacobsen 
Martin Monterossi 
Jens-Oluf Søndergaard 
Nikolaj Gehlert  
Sara Lykke Wondie 
Mette Ellebaek 
 
Medarbejderrepræsentanter:  
Lars Søndergaard (lærer)  
Rasmus Beck Nørbjerg Hansen (pædagog) 
 
Ledelsesrepræsentanter: 
Mette Hesselberg (viceskoleleder) Luna Kobbernagel (SFO-leder) og Lars Hansson (skole-
leder), Henrik Mandrup (afdelingsleder) 
 
Elevrepræsentanter 
Balder Limborg  
 
Afbud: Nikolaj, Klaus, Mette, Rasmus 
 
Ordstyrer: Martin Monterossi 

  
Dagsorden   
 
1. Godkendelse af dagsorden  

Godkendt 
 

2. Sagspunkter  
 

Punkt 3A Køn, seksualitet og mangfoldighed i det pædagogiske arbejde 
 

Ansvarlig  Sara Lykke Wondie 
 

Formål At komme med et oplæg til drøftelse og evt. sætte rammer for det 
videre arbejde i skolebestyrelsen 
 

Sagsfremstilling Køn, seksualitet og mangfoldighed i det pædagogiske arbejde 
• Hvad menes egentlig med det?,  
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• Hvorfor er det vigtigt at være bevidst om og hvordan skaber 
man en skole, hvor alle elever føler sig velkommen, set og 
værdsat uanset køn, kønsidentitet, hudfarve, religion, fami-
lieform, handicap eller anden baggrund?  
 

Sara præsenterer nogle tal, cases og perspektiver, som de arbejder 
med i Sex & Samfund 

Bilag   
Referat  Sara holder oplæg.  

Drøftelserne giver anledning til, at vi på et kommende møde bla. 
skal drøfte idræt og omklædning.  
 

 
 
 

Punkt 3B Borgerforslag: Ændring af retningslinjer for skolevalg i Lejre Kom-
mune 

Ansvarlig  Martin Monterossi 

Formål At diskutere et borgerforslag  

Sagsfremstilling Martin har fået tilsendt et borgerforslag om skolebestyrelsen skal 
tage stilling til. Borgerforslaget er vedhæftet som bilag.  
 
Borgerforslag handler om en ændring af retningslinjer for skolevalg 
i Lejre Kommune. Lejre Kommune skal sætte barnet i centrum og 
skabe et bedre fundament for en tryg skolestart for alle børn.  
 
Hvad er problemet? 
• 10 børn er blevet afvist til 0. klasse på Hvalsø Skole i 2025, 
selvom de alle har gået i institutioner i byen, eller har søskende på 
skolen. De bor blot uden for Hvalsø skoledistrikt. 
 
Læs hele forslaget i det vedhæftet bilag. 

Bilag  Se bilag  
Referat  Vi bakker op om forslaget. 

 
 

Punkt 3C Byggesagen  
Ansvarlig  Martin Monterossi og Lars Hansson 
Formål At give en orientering om vores byggesag 

Sagsfremstilling 1. Lejre Kommune vil gerne invitere en forældrevalg medlem 
af skolebestyrelsen ind i de kommende styregruppemøder.  

             Styregruppemøderne er handler mere om de ordernede op         
             gaver vedr. byggeriet.  

2. Information til forældre om byggeriet 
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Vi har alle fået tilsendt et forslag til en mail, som bestyrel-
sen kan sende til forældrene. Vi diskutere det vedhæftede 
forslag. 

3. Information om byggeriet og udvælgelse af entreprenører 
m.m.  

 
 

Bilag  Se bilag  
Referat  Jens-Oluf melder sig til styregruppen. Første møde er 10. april kl. 

15.30 
Vi godkender forslaget til orientering til forældre ang. byggesagen. 

 
 
 

Punkt 3D Ny aftale om folkeskolen (fast punkt) (ca. 10-15 min) 
Ansvarlig  Alle  
Formål At give en orientering om  planlægning af det kommende skoleår 

og den ny aftale om folkeskolen 
Sagsfremstilling Fra skoleåret 2025/2026 skal skoler udbyde lokale valgfag med 60 

vejledende timer hvert år i en toårig periode, enten i 7.-8. klasse el-
ler 8.-9. klasse.  
 
På den måde skal eleverne have lokale valgfag i 120 timer i alt.  
 
Det er inden for de rammer, som kommunalbestyrelsen måtte 
have fastsat op til skolerne at beslutte, hvornår eleverne skal have 
lokale valgfag. 
 
Lokale valgfag er obligatoriske, særskilte valgfag ud over det prakti-
ske/musiske valgfag i 7.-8. klasse (håndværk og design, madkund-
skab, billedkunst og musik) med prøve. 
 
På Hvalsø Skole ønsker vi at udbyde lokale valgfag for 8.-9. årgang.  
Mere orientering gives på mødet.  

Bilag   
Referat  Udsættes til næste møde 

 
 

Punkt 3D Den 2-delte skole 
Ansvarlig  Ledelsen  
Formål Vi ønsker at orientere om tankerne bag den 2-delte skole.  

Sagsfremstilling Hvalsø Skole er i gang med at ændre Hvalsø Skole fra at være en 3-
delt skole til en 2-delt skole. Ønsket er at eleverne får færre lærer-
skift i løbet af deres skoletid.  
En sådan ændring medfører nogle forskellige overvejelser.  
Et af punkterne er bl.a. sammenlægning af klasser.  
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I dag laver vi nye klasserne efter 6. årgang, således at vi danner nye 
klasser på 7. årgang.  
 
Hvordan skal vi gøre dette i fremtiden?  

Bilag   
Referat  Udsættes til næste møde. 

 
 

Punkt 3E Nedsættelse af arbejdsgrupper – status fra sidste møde 
Ansvarlig  Alle 
Formål At blive enige om hvilke arbejdsgrupper vi skal nedsætte og hvilke 

kommisorie de skal have  
Sagsfremstilling  Vi har drøftet at der skulle nedsættes flere forskellige arbejdsgrup-

per.  
Følgende grupper kan/skal nedsættes:  

• Forældreinvolvering  
• Skolens profil  
• Digital dannelse 
• Forældremøder  
• Kantinen / Skolebod  
• SFO3 
• Trivselsarbejdet på skolen  
• Evt. andre? 

 
Referat fra sidste møde:  
• Køn, sexualitet som arbejdsgruppe ønskes også. – vi starter med 
at sætte det på som punkt på et skolebestyrelsesmøde. 
 
• Udeskolen – bruge naturen mere i skoletiden. Vi afventer fonds 
afgørelsen. 
 
• Forældreinvolvering/samarbejde; Mette, Sarah,Nicolaj og Lars S 
 
• Arbejdsgruppe om skoleboden om et par mdr. Der begynder det 
at give mening. 
 
• Digital dannelse; JensOluf, Stefan, Mette og Luna 
 
 

Bilag   
Referat  Der laves ny arbejdsgruppe omkring Køn og sexualitet: Sara, Luna, 

Stefan og Henrik. Luna indkalder til første møde.  
 
Vi skal huske at tænke, hvordan vi får indddraget de øvrige foræl-
dre.  
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Punkt 3F Nyt fra skolen  
Ansvarlig  Ledelsen  
Formål At give bestyrelsen en orientering om hverdagen på skolen  

Sagsfremstilling • Maker Festival den 17. marts v. Lars Søndergaard  
• Problembaseret læring (PBL) v. Luna og Henrik  
• Skoleboden og ansøgning til ministeriet 
• Ansøgning om at etablerer et udendørs Maker Space/Vil-

lumfonden 
 

Bilag   
Referat  - God Maker Festival 

- Projektbaseret læring – et 14 dages forløb op til Maker-
festivalen, hvor elevernes undring har været udgangs-
punkt for forløbet. 

- Vi forventer svar fra ministeriet i starten af juni. 
Håndværkerne er i fuld gang. 

- Der sendes ansøgning i morgen til Villumfonden. 
 

3. Eventuelt  
 
 

4. Kommende punkter på bestyrelsesmødet 
• Mellemformer fortsat 
• Budgetmæssige prioriteringer  
• Opfølgning på hjørnecafeen 
• Bekendtgørelelse for god ro og orden 
• Kommende 0. klasser til næste år 

 
Kommende møder: 
30. april 2025  
27. maj 2025  
 


